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Protokół Nr VII/2019  
z sesji Rady Miasta Ostrołęki  

z dnia 26 lutego 2019 roku 
 
 
Sesja odbyła się w dniu 26 lutego 2019 roku o godz. 14.00 w sali konferencyjnej Urzędu Miasta 
Ostrołęki, przy Placu Józefa Bema 1 (sala nr 9, parter). Lista obecności stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.  
 
Na posiedzeniu w dniu 26 lutego 2019  roku podjęto następujące uchwały:  
 

� Uchwała Nr 51/VII/2019 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 26 lutego 2019 r. w sprawie 
uchwalenia Statutu Osiedla Bursztynowe w mieście Ostrołęka,  

� Uchwała Nr 52/VII/2019 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 26 lutego 2019 r. w sprawie 
uchwalenia Statutu Osiedla Centrum w mieście Ostrołęka,  

� Uchwała Nr 53/VII/2019 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 26 lutego 2019 r. w sprawie 
uchwalenia Statutu Osiedla Dzieci Polskich w mieście Ostrołęka,  

� Uchwała Nr 54/VII/2019 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 26 lutego 2019 r. w sprawie 
uchwalenia Statutu Osiedla Leśne w mieście Ostrołęka,  

� Uchwała Nr 55/VII/2019 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 26 lutego 2019 r. w sprawie 
uchwalenia Statutu Osiedla Leśniewo w mieście Ostrołęka,  

� Uchwała Nr 56/VII/2019 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 26 lutego 2019 r. w sprawie 
uchwalenia Statutu Osiedla Łazek w mieście Ostrołęka,  

� Uchwała Nr 57/VII/2019 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 26 lutego 2019 r. w sprawie 
uchwalenia Statutu Osiedla Łęczysk w mieście Ostrołęka,  

� Uchwała Nr 58/VII/2019 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 26 lutego 2019 r. w sprawie 
uchwalenia Statutu Osiedla Parkowe w mieście Ostrołęka,  

� Uchwała Nr 59/VII/2019 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 26 lutego 2019 r. w sprawie 
uchwalenia Statutu Osiedla Pomian w mieście Ostrołęka,  

� Uchwała Nr 60/VII/2019 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 26 lutego 2019 r. w sprawie 
uchwalenia Statutu Osiedla Sienkiewicza w mieście Ostrołęka,  

� Uchwała Nr 61/VII/2019 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 26 lutego 2019 r. w sprawie 
uchwalenia Statutu Osiedla Stacja w mieście Ostrołęka,  

� Uchwała Nr 62/VII/2019 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 26 lutego 2019 r. w sprawie 
uchwalenia Statutu Osiedla Stare Miasto w mieście Ostrołęka,  

� Uchwała Nr 63/VII/2019 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 26 lutego 2019 r. w sprawie 
uchwalenia Statutu Osiedla Starosty Kosa w mieście Ostrołęka,  

� Uchwała Nr 64/VII/2019 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 26 lutego 2019 r. w sprawie 
uchwalenia Statutu Osiedla Śródmieście w mieście Ostrołęka,  

� Uchwała Nr 65/VII/2019 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 26 lutego 2019 r. w sprawie 
uchwalenia Statutu Osiedla Traugutta w mieście Ostrołęka,  

� Uchwała Nr 66/VII/2019 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 26 lutego 2019 r. w sprawie 
uchwalenia Statutu Osiedla Witosa w mieście Ostrołęka,  

� Uchwała Nr 67/VII/2019 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 26 lutego 2019 r. w sprawie 
uchwalenia Statutu Osiedla Wojciechowice w mieście Ostrołęka,  
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� Uchwała Nr 68/VII/2019 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 26 lutego 2019 r. w sprawie 
przyjęcia „Programu ograniczenia niskiej emisji dla miasta Ostrołęki”,  

� Uchwała Nr 69/VII/2019 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 26 lutego 2019 r.  w sprawie 
wyznaczenia dodatkowego przedstawiciela do Zgromadzenia Związku Gmin „PISA-
NAREW”, 

� Uchwała Nr 70/VII/2019 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 26 lutego 2019 r. w sprawie planu 
dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, określenia maksymalnej 
kwoty dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli pobieranych przez uczelnie oraz 
specjalności i form kształcenia nauczycieli prowadzonych przez uczelnie, na które 
dofinansowanie jest przyznawane,  

� Uchwała Nr 71/VII/2019 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 26 lutego 2019 r. uchylająca 
uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie emisji obligacji Miasta Ostrołęki,  

� Uchwała Nr 72/VII/2019 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 26 lutego 2019 r. zmieniająca 
uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019-2036,  

� Uchwała Nr 73/VII/2019 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 26 lutego 2019 r. w sprawie 
zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok,   

� Uchwała Nr 74/VII/2019 Rady Miasta Ostrołęki z dnia 26 lutego 2019 r. w sprawie 
rozpatrzenia petycji.  

 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki otworzył VII sesję Rady Miasta powitał 
Prezydenta Miasta Ostrołęki Pana Łukasza Kulika oraz Wiceprezydenta Macieja Kleczkowskiego, 
dyrektorów komórek organizacyjnych Urzędu Miasta, miejskich jednostek organizacyjnych, 
przewodniczących samorządów osiedlowych oraz wszystkich radnych. Stwierdził, że ustawowy 
skład Rady Miasta Ostrołęki to 23 radnych, quorum to 12 radnych, na sali obecnych jest 21 
radnych, w związku z tym możemy podejmować uchwały. Powiedział: na dzisiejszej sesji 
zaszczycił nas swoją obecnością pan Hubert Nakielski, który reprezentuje Wodne Ochotnicze 
Pogotowie Ratownicze Ostrołęka w imprezach najwyższej rangi. Podopieczny trenera Dariusza 
Małkowskiego w 2018 roku zdobył medale Mistrzostw Polski, Mistrzostw Europy i Mistrzostw 
Świata. Sezon 2018 dla Huberta nakielskiego rozpoczął się świetnym występem w Żyrardowie, 
gdzie zdobył kilka medali. Pobił również nowy rekord Polski w kategorii juniorów. Na zawodach 
w Szczecinie zdobył kolejne medale. Na Mistrzostwach w Irlandii zdobył dwa srebrne i dwa 
brązowe medale. Najważniejszy start w Mistrzostwach Świata w Australii, powrócił stamtąd z 4 
medalami -z złotym, 2 srebrnymi i brązowym.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Łukasz Kulik powiedział: dziękuję przede wszystkim za to, że pan 
Hubert Nakielski tak godnie reprezentuje nasze miasto. Pokazuje pan ze warto angażować się w 
swoją pasję. Jest to dla nas ogromny zaszczyt, że Ostrołęka ma tak wybitnego sportowca. Chcemy 
przekazać nagrodę prezydenta miasta za te szczególne osiągnięcia. Prezydent wręczył nagrodę 
panu Hubertowi Nakielskiemu, gratulacje złożyło również prezydium rady.  
Pan Hubert Nakielski powiedział: podziękował prezydentowi miasta za przyznaną nagrodę, 
która jest uwieńczeniem mojej pracy. Już 12 lat pływam. Aktualnie przygotowuje się do matury, 
powoli zbliżają się studia, staram się o studia w USA.  Staram się połączyć i naukę i pływanie.  
Dziękuję pięknie.  
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2. Wybór sekretarza obrad. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki zaproponował, aby sekretarzem obrad został 
pan Jakub Frydryk, który będzie czuwał nad prawidłowością głosowania, a gdyby zawiódł system 
do głosowania, przeprowadzi imienne głosowania.  Czy wszyscy wyrażają zgodę. Czy radny 
Jakub Frydryk wyraża zgodę. Radny Wyraził zgodę. Przystępujemy do głosowania.  
Głosowanie: 
Za – 21 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się  - 0 
Sekretarzem obrad został radny Jakub Frydryk  
 
3. Przedstawienie porządku obrad sesji oraz jego zmiany. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki powiedział: porządek państwo otrzymali. 
Powiedział: proponuję, aby dyskusja w punktach od 5 do 21, są to statuty ostrołęckich osiedli, 
odbyła się łącznie a głosowanie było oddzielnie nad każdą uchwałą. Poddał pod głosowanie ten 
wniosek 
Głosowanie: 
Za – 21 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 
Wniosek uzyskał akceptację Rady Miasta Ostrołęki i ustalono, że dyskusja  
w punktach od 5 do 21 będzie łączna a głosowanie uchwał odbędzie się oddzielne.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki powiedział: przypominam, że do projektu 
uchwały w sprawie uchwalenia statutu Osiedla Stare Miasto wpłynęła autopoprawka z Komisji 
Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców.  Informuję też, że wpłynęła poprawka 
redakcyjna do pkt. 22. Otrzymaliście ją Państwo. Proponuję również, aby dyskusja w pkt. 26 i 27 
odbyła się łącznie a głosowanie uchwał odbyło się oddzielne - WPF i zmiany w budżecie. Poddał 
pod głosowanie ten wniosek  
Głosowanie:  
Za – 21 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 
Wniosek uzyskał akceptację Rady Miasta Ostrołęki i ustalono, że dyskusja w punktach 26 i 27 
odbędzie się łącznie a głosowanie będzie oddzielne. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki poinformował, że do tych punktów wpłynęła 
autopoprawka od Prezydenta Miasta (WPF i zmiany w budżecie). 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki  powiedział: z Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji wpłynął projekt uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie rozpatrzenia petycji z prośbą o 
wprowadzenie do porządku dzisiejszej sesji. Proponuję wprowadzenie tego punktu jako pkt. 27a. 
Kto z Państwa jest za wprowadzeniem tego projektu uchwały jako pkt 27a. Poddał pod 
głosowanie ten wniosek.  
Za – 21 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 
Wniosek uzyskał akceptację Rady Miasta Ostrołęki i ustalono, że wprowadzamy pkt. 27 a. 
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Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki zapytał się czy są inne uwagi do porządku 
obrad? Uwag nie było.  
 
4. Przyjęcie protokołu IV, V i VI sesji Rady Miasta Ostrołęki. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki zapytał się czy są jakieś uwagi do protokołu 
IV sesji. Uwag nie było. Poddał pod głosowanie protokół z IV sesji Rady Miasta Ostrołęki.  
Głosowanie: 
Za – 21 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 
Protokół V sesji Rady Miasta został przyjęty 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki zapytał się czy są jakieś uwagi do protokołu 
V sesji. Uwag nie było. Poddał pod głosowanie protokół z V sesji Rady Miasta Ostrołęki.  
Głosowanie: 
Za – 20 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 1 
Protokół VI sesji Rady Miasta został przyjęty. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki zapytał się czy są jakieś uwagi do protokołu 
VI sesji Rady Miasta. Uwag nie było. Poddał pod głosowanie protokół z VI sesji Rady Miasta 
Ostrołęki.  
Głosowanie: 
Za – 21 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 
Protokół V sesji Rady Miasta został przyjęty. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia Statutu 
Osiedla Bursztynowe w mieście Ostrołęka, 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia Statutu 
Osiedla Centrum w mieście Ostrołęka, 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia Statutu 
Osiedla Dzieci Polskich w mieście Ostrołęka, 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia Statutu 
Osiedla Leśne w mieście Ostrołęka, 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia Statutu 
Osiedla Leśniewo w mieście Ostrołęka, 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia Statutu 
Osiedla Łazek w mieście Ostrołęka, 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia Statutu 
Osiedla Łęczysk w mieście Ostrołęka, 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia Statutu 
Osiedla Parkowe w mieście Ostrołęka, 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia Statutu 
Osiedla Pomian w mieście Ostrołęka, 
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14. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia Statutu 
Osiedla Sienkiewicza w mieście Ostrołęka, 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia Statutu 
Osiedla Stacja w mieście Ostrołęka, 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia Statutu 
Osiedla Stare Miasto w mieście Ostrołęka, 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia Statutu 
Osiedla Starosty Kosa w mieście Ostrołęka, 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia Statutu 
Osiedla Śródmieście w mieście Ostrołęka, 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia Statutu 
Osiedla Traugutta w mieście Ostrołęka, 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia Statutu 
Osiedla Witosa w mieście Ostrołęka, 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia Statutu 
Osiedla Wojciechowice w mieście Ostrołęka. 

Sprawozdawca Komisji Prawa i Współpracy z Samorządami Mieszkańców Paweł 
Niewiadomski przedstawił szczegółowe sprawozdania dotyczące projektów uchwał w sprawie 
uchwalenia Statutów Osiedli w Mieście Ostrołęka.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki otworzył dyskusję w tych punktach.  
Radny Jerzy Grabowski powiedział: tak jak pan przewodniczący powiedział, nowy statut 
nadaliśmy nowo powstałemu osiedlu Leśniewo. Jest on dostosowany do obowiązującego prawa. 
Osiedla mogą uczestniczyć w strukturze miasta, to wszystko idzie w dobrym kierunku. W tych 
zmianach chodzi przede wszystkim o to żeby była władza uchwałodawcza i wykonawcza. To 
bardzo dobry projekt, mam nadzieje, że zbliżające się wybory zmobilizują do uczestnictwa w tych 
wyborach.  
Radny Adam Kurpiewski powiedział: ja od lat jestem członkiem rady osiedla Dzieci Polskich i z 
takich praktycznych rozwiązań to za każdym razem się zastanawiamy czy można wprowadzić 
metodę dyscyplinowania członków rady do uczestnictwa bądź rezygnacji, bo jeżeli nie 
uczestniczy 4 lata w zebraniach rady osiedla, to jeżeli sam nie zrezygnuje to nie jesteśmy w stanie 
go usunąć. Czy można wprowadzić jakieś rozwiązanie tego problemu. Nie pierwsze posiedzenie 
zgłaszają się wszyscy żeby wybrać swój zarząd, bo są sposoby wpływu a później przegrani 
przestają uczestniczyć w radzie osiedla. Więc może warto byłoby uzupełnić ten skład o ludzi 
którzy chcą pracować.  Druga rzecz która nasuwa mi się na myśl, to jest zapewnienie miejsca 
odbywania spotkań. Często odbywa się to udostępnienia Sali w szkole. Dobrze by było, aby każda 
rada osiedla miała niezależne miejsce spotkań w którym może o każdej porze się spotkać.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Łukasz Kulik powiedział:  ja przede wszystkim ubolewam nad tym 
jakie pan ma doświadczenia z pracą w radzie osiedla, byłem na kilku radach osiedla  i tam gdzie ja 
byłem to nie zauważyłem takich sytuacji. Mamy bardzo pozytywne doświadczenia z osiedla 
Leśniewo, zarówno przewodnicząca osiedla jak i zarząd działają bardzo prężnie.  Te nowe statuty 
dają szereg przywilejów radom osiedla, które realnie wpływają na teren tego osiedla. Myślę, że 
sytuacje, o których pan mówi nie będą miały miejsca. Jeżeli chodzi o dyscyplinowanie, to wydaje 
mi się, że każdemu mogą wypaść sytuacje losowe, u nas też nie ma dziś na sesji dwóch radnych. 
Zakładam, że mieli powody, dla których ich dziś nie ma, ale dyscyplinować to takie mocne 
słowo… myślę, że nie w tym kierunku powinniśmy iść. Jeżeli chodzi o miejsca spotkań, to chybna 
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na pana osiedlu jest to OSM, wiem, że te pomieszczenia są udostępniane. U mnie nie osiedlu jest 
to SP nr 10. Tam się odbywały spotkania i pani dyrektor zawsze chętnie pomieszczeń użyczała. 
Szkoda, że tak późno zgłasza  pan te propozycje. Nie wiem w jakim kierunku miałoby to pójść. 
Mamy budować jakieś siedziby?  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki powiedział, że teraz kiedy były już 
konsultacje społeczne, to jest trochę za późno. Takie uwagi radny Adam Kurpiewski i członek 
rady osiedla i mógł zgłaszać uwagi na etapie konsultacji.  
Radna Grażyna Sosnowska powiedziała:  to co powiedział pan Kurpiewski to jest jeden z 
problemów. Myślę, że pierwszym dobrym krokiem do zmian są te nowe statuty. Jednym z 
problemów są zbyt małe środki na funkcjonowanie osiedli. Jest to kwota w granicach 3 500 zł. Za 
to rada osiedla niewiele może zrobić. Ja wiem, że jest to struktura, która powinna pozyskiwać 
sponsorów i tak często jest. Gdyby władze miasta rozważyły zwiększenie tej kwoty to może 
większa aktywność i zaangażowanie też byłyby widoczne. Kiedyś w rozmowie padła kwota, która 
pozwoliłaby na swobodne funkcjonowanie rad osiedli.  Jest to kwota wysoka bo około 50.000 zł. 
Czy tak się stanie, to nie od nas zależy, to pan prezydent planuje budżet.  
Radny Paweł Niewiadomski powiedział: instrumentem, który będzie pozwała na stosowanie 
dyscypliny jest instrument wskazany w paragrafie 27. Innych możliwości natury karnej nie mamy. 
Zobaczymy, dobry przykład osiedla Leśniewo pozakazuje, że można mieć wysoka frekwencję na 
spotkaniach.  
Radny Adam Kurpiewski powiedział: mam wrażenie, że prezydent Łukasz Kulik zawsze mówił, 
że trzeba mówić jak jest. To mówię państwu jak jest. Tak jest jak mówię. Przychodzi połowa to 
maksymalnie. Zarząd najczęściej działa. Co do pomieszczeń, to wiem, że niektóre osiedla mają 
swoje świetlice. Jeżeli prezydent znajdzie lokal w najbliższej okolicy w zasobach miasta to może 
go udostępnić. Na Osiedlu Dzieci Polskich są pomieszczenia w zasobach OSM, która wydaje mi 
się za przysłowiową złotówkę wynajmie takie pomieszczenia dla rady osiedla. Każde osiedle 
powinno mieć swój lokal. Ja nie mówię, że ktoś nie będzie raz na posiedzeniu, nie mówię nawet 
dwa , trzy, miesiąc. Są ludzie których nie ma 4 lata i nie można ich odwołać.   
Radny Grzegorz Milewski powiedział: ja jestem członkiem osiedla Sienkiewicza. I w tym 
miejscu chciałbym podziękować pani kierownik Placówek Wsparcia Dziennego, że mamy na 
osiedlu siedzibę i możemy z niej korzystać.  Mieszkańców osiedla Sienkiewicza ciężko zachęcić 
do angażowania się, nawet w przypadku usunięcia członka, który nie udziela się przez pól roku, 
ciężko będzie uzupełnić skład rady. Sam wybór 15 członków stanowi jakąś trudność.  
Radny Henryk Gut powiedział: wydaje mi się, że jeśli chodzi o lokale, to miasto jest 
właścicielem nieruchomości i to prezydent miasta powinien wskazać, że z takiego pomieszczenia 
rada osiedla może korzystać. Ustalić na jakich zasadach w jakich godzinach.  
Radny Janusz Kotowski powiedział: wydaje mi się, że większych problemów z tymi lokalami 
nie było. Szkoły czy inne podległe samorządowi instytucje są i nie sądzę, żeby nie chciał wynająć. 
Jeżeli chodzi o dyscyplinowanie, to prosta zasadą jest to, że ci którzy wybierają mogliby 
odwoływać. Jeśli byłby taki zapis, że mieszkańcy wybierają a zarząd odwołuje, to sądzę, że 
byśmy tego nie obronili.  Sankcjami chyba byśmy wiele tu nie zrobili.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki powiedział: do głosu zgłaszał się pan 
przewodniczący Jan Dobkowski, czy rada wyraża zgodę na to, żeby przewodniczący osiedla 
Leśne zabrał głos.  
Przewodniczący Osiedla Leśne Jan Dobkowski  powiedział: ja jestem gotów udostępnić raz na 
miesiąc świetlicę na spotkania rady osiedla. Ustalimy termin. My dysponujemy budynkiem 
osiedlowym na te cele, właścicielem tego budynku jest Urząd Miasta. w sprawie tego 
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dyscyplinowania, czy nie byłoby możliwości takiej, aby zrobić zapis, że 5 nieobecności na 
kolejnych spotkaniach spowoduje, że można taką osobę odwołać.   
Radny Paweł Niewiadomski powiedział: odnośnie tego dyscyplinowania, że tego typu zapisy 
organ nadzorczy w postaci wojewody, zostałyby uchylone.  Taki zapis byłby niezgodny z 
prawem.  
Przewodniczący Rady Osiedla Jan Drabot powiedział: pani dyrektor przedszkola mówiła, że 
korzystanie z pomieszczeń przedszkola powoduje pewne niedogodności, bo trzeba człowieka 
zostawić, bo trzeba krzesła przygotować. Później korzystaliśmy z pomieszczeń Szkoły 
Podstawowej nr 5, ale to nie przystoi radzie korzystać z sal lekcyjnych. Nie zdaje to egzaminu. 
Sala gdzieś dalej nie spełni oczekiwań, bo ludzie nie przychodzą na spotkania nawet jak jest 
blisko.  Mam takich radnych, których widziałem tylko raz na wigilii. Do pracy jest 3 osoby, 
zapisanych jest 15. To się prędko nie zmieni, bo musi się zmienić mentalność ludzi.   
Radny Janusz Kotowski powiedział: jeżeli mamy odwoływać radnych osiedlowych za 5 
nieobecności, to radnych miejskich tez, panowie z Platformy mają już po jednym minusie. 
Obecnie nie ma już usprawiedliwień, po ostatniej kontroli w ubiegłym roku, jak kogoś nie ma to 
nie ma.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech poddał pod głosowanie imienne projekt uchwały Rady 
Miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia Statutu Osiedla Bursztynowe w mieście Ostrołęka. 
Głosowanie: 
Za- 21 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech poddał pod głosowanie imienne projekt uchwały Rady 
Miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia Statutu Osiedla Centrum w mieście Ostrołęka. 
Głosowanie: 
Za- 21 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech poddał pod głosowanie imienne projekt uchwały Rady 
Miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia Statutu Osiedla Dzieci Polskich w mieście Ostrołęka. 
Głosowanie: 
Za- 21 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech poddał pod głosowanie imienne projekt uchwały Rady 
Miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia Statutu Osiedla  Leśne w mieście Ostrołęka. 
Głosowanie: 
Za- 21 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
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Przewodniczący Rady Miasta Wojciech poddał pod głosowanie imienne projekt uchwały Rady 
Miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia Statutu Osiedla Leśniewo w mieście Ostrołęka. 
Głosowanie: 
Za- 21 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech poddał pod głosowanie imienne projekt uchwały Rady 
Miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia Statutu Osiedla Łazek w mieście Ostrołęka. 
Głosowanie: 
Za- 21 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech poddał pod głosowanie imienne projekt uchwały Rady 
Miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia Statutu Osiedla Łęczysk w mieście Ostrołęka. 
Głosowanie: 
Za- 20 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech poddał pod głosowanie imienne projekt uchwały Rady 
Miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia Statutu Osiedla Parkowe w mieście Ostrołęka. 
Głosowanie: 
Za- 20 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech poddał pod głosowanie imienne projekt uchwały Rady 
Miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia Statutu Osiedla Pomian w mieście Ostrołęka. 
Głosowanie: 
Za- 21 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech poddał pod głosowanie imienne projekt uchwały Rady 
Miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia Statutu Osiedla Sienkiewicza w mieście Ostrołęka. 
Głosowanie: 
Za- 21 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech poddał pod głosowanie imienne projekt uchwały Rady 
Miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia Statutu Osiedla Stacja w mieście Ostrołęka. 
Głosowanie: 
Za- 21 



 

 

 

 

Strona 9 z 24 

Protokół VII sesji Rady Miasta Ostrołęki 

28 lutego 2019 r. 

 

Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech poddał pod głosowanie imienne projekt uchwały Rady 
Miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia Statutu Osiedla Stare Miasto w mieście Ostrołęka wraz z 
autopoprawką.  
Głosowanie: 
Za- 21 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech poddał pod głosowanie imienne projekt uchwały Rady 
Miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia Statutu Osiedla Starosty Kosa w mieście Ostrołęka. 
Głosowanie: 
Za- 21 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech poddał pod głosowanie imienne projekt uchwały Rady 
Miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia Statutu Osiedla Śródmieście w mieście Ostrołęka. 
Głosowanie: 
Za- 20 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech poddał pod głosowanie imienne projekt uchwały Rady 
Miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia Statutu Osiedla Traugutta w mieście Ostrołęka. 
Głosowanie: 
Za- 20 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech poddał pod głosowanie imienne projekt uchwały Rady 
Miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia Statutu Osiedla Witosa w mieście Ostrołęka. 
Głosowanie: 
Za- 20 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech poddał pod głosowanie imienne projekt uchwały Rady 
Miasta Ostrołęki w sprawie uchwalenia Statutu Osiedla Wojciechowice w mieście Ostrołęka. 
Głosowanie: 
Za- 21 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
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22. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyjęcia „Programu 

ograniczenia niskiej emisji dla miasta Ostrołęka”. 
Sprawozdawca Komisji Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury Technicznej i Ochrony 
Środowiska Adam Kurpiewski przedstawił sprawozdanie. Komisja rozpatrzyła projekt uchwały 
głosami 6 za, przy braku wstrzymujących się i przeciwnych nie było. Komisja podjęła wniosek, 
aby prezydent miasta podjął niezwłocznie skonkretyzowanego planu działania  dalszej realizacji 
zaproponowanego do przyjęcia programu ograniczenia niskiej emisji.   
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Łukasz Kulik  powiedział: mam nadzieję, że wszystkie wnioski, 
które padały na komisji złożycie państwo na piśmie i przy realizacji tego dokumentu postaramy 
się to uwzględnić.  
Radna Grażyna Sosnowska powiedział: komisja była bardzo burzliwa i padało wiele ciekawych 
pomysłów. Musze powiedzieć że możemy mieć powody do satysfakcji, bo termomodernizacja 
budynków podległych miastu jest już przeprowadzona. Ważnym elementem jest też przyłączanie 
domów jednorodzinnych do sieci gazowych. Ważne jest aby Miasto wspomagało inicjatywy 
oddolne w tym zakresie. Ważna informacja jest to, ze jedyną instytucją, która ma upoważnienia do 
sprawdzania co spalają mieszkańcy w piecach jest Straż Miejska.  
Radny Janusz Kotowski powiedział: program jest bardzo dobrze przygotowany. Gdyby nam się 
udało wcielić w życie to wszystko co jest tu zapisane, to na pewno byłoby dużym krokiem 
ograniczenia niskiej emisji.  Często słyszy się głosy, że przez nową elektrownię będziemy 
wytruci, ale specjaliści mówią, że dużo zależy od tej niskiej emisji, która zależy od nas, 
mieszkańców. Na różne zakłady pracy można ustawowo czy państwowo narzucić różne 
ograniczenia czy wymogi. Gdy chodzi o wymagania od konkretnego mieszkańca jest o wiele 
trudniejsze. Wskazanie, że niska emisja jest podstawowym problemem  jest istotne. Miasto przez 
ostatnie lata jeżeli chodzi o termomodernizację postępów zrobiło sporo. Przy wszystkich 
modernizacjach korzystaliśmy ze środków zewnętrznych. Ostrołęka jako jedno pierwszych miast 
zakupiło autobusy elektryczne. Najtrudniejsza rzecz to zmiana mentalności mieszkańców. 
Edukacja w tej dziedzinie mam nadzieję swoje przyniesie.  
Prezydent Miasta Ostrołęki Łukasz Kulik  powiedział: to jest pierwszy tego typu projekt. 
Będziemy go dostosowywać do bieżących potrzeb. Ostatnio z inicjatywy pana przewodniczącego 
miało miejsce spotkanie na osiedlu Łęczysk gdzie była rozmowa o pociągnięcia sieci gazowej. 
Wiele osób jest zainteresowana takim podłączeniem. Była też u mnie pani Czyżak i też 
rozmawialiśmy o podłączeniu tego osiedla do sieci gazowej.  
Radny Jacek Łuba powiedział, że trzeba rozpocząć od edukacji a nie od karania. Zakup drona 
może dać poczucie mieszkańcom ze jest nad tym kontrola.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech zapytał się, czy dużo jest zgłoszeń o tym, że 
mieszkańcy spalają nieodpowiednie rzeczy w piecach. Czy przeprowadzacie kontrole? 
Zainteresowanie do podłączenia do sieci gazowej na osiedlu Łęczyk jest duże.  
Komendant SM Piotr Li żewski powiedział: Straż Miejska przeprowadziło około 100 kontroli w 
tym sezonie grzewczym. Główną przyczyną emisji intensywnych spalin jest zła jakość paliwa, w 
jednym przypadku stwierdziliśmy, że właściciel spala nieodpowiednie materiały, nie były to 
śmieci, tylko płyty lakierowane. Takie kontrole możemy prowadzić od 6 rano do 22. Nie wiemy 
czym palą w nocy mieszkańcy. Spotkaliśmy się w jednym przypadku z sytuacją, że właściciel 
posiadał piec gazowy i piec węglowy, w weekendy opalał piecem gazowym , w tygodniu 
węglowym.  
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Radna Grażyna Sosonowska powiedziała: tam gdzie ja działałam na rzecz przyłączy gazowych 
są już nawet umowy przyłączeniowe, w kilku przypadkach zostały poprzesuwane terminy na 2020 
rok.  
Radny Janusz Kotowski powiedział: nie zawsze względy ekonomiczne decydują czym ludzie 
palą. W moim przekonaniu są to sprawy mentalne. Bo oszczędność jest niewielka. Za śmieci 
musimy wszyscy płacić. Edukacja jest tu bardzo ważna. Teraz nawet regulacjami prawnymi 
wprowadza się konieczność certyfikatów paliwa. Mnie zawsze zastanawia fakt, że ludzie trują też 
siebie, nie tylko sąsiadów.  
Radny Adam Kurpiewski: Ja tu przy tej dyskusji przypomniałem sobie jeszcze taki oddzielny 
duży problem, który sygnalizowali i Ekomena i tutaj ta firma, która sporządzała nasz program i to, 
że większość osób w domkach prywatnych dogrzewa się kominkami i palą drewnem uważając to 
drewno za ekologiczny materiał ekologiczny, który niestety nie jest ekologiczny i z tym będziemy 
musieli się też jakoś uporać. Problem jest jeszcze większy, bo większość albo jest przypięta albo 
do sieci miejskiej albo posiada piece gazowe a sobie dogrzewa tymi kominkami, które również 
emitują te szkodliwe substancje i są przyczyną tej niskiej emisji. Druga, na którą uwagę zwróciła 
Ekomena to jest to, że jeżeli mamy w mieście kanalizację to nie są dopuszczone żadne inne formy 
przyłączy czy rozwiązań małych oczyszczalni przydomowych tylko jest konieczność przypięcia 
się do kanalizacji. Podobnie oni sugerują próbę stworzenia takiego rozwiązania, że jeżeli leci sieć 
ciepłownicza to by musiałby ten obowiązek przyłączenia do sieci a nie gazowego ogrzewania czy 
węglowego.  
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Na początku był wniosek panie radny żebyśmy podjęli się 
swego rodzaju inwentaryzacji pieców grzewczych teraz natomiast wskazuje pan, że teraz 
powinniśmy się podjąć inwentaryzacji kominków. 
Radny Adam Kurpiewski: Zasygnalizowałem, że to również jest problem. Może w dalszej 
kolejności. Takie były wnioski na komisji, więc zgłaszam.  
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Weźmiemy pod uwagę to natomiast myślę, że mieszkańcy 
mogą to różnie odebrać, ale oczywiście pochylimy się nad tym problemem.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Byłem na tym spotkaniu i była taka 
dyskusja, że kominek jest, jako możliwość dogrzania dopuszczalna. On tam dużo złego nie robi. 
Jeżeli to robimy w weekend, bo chyba po to są te kominki, jeżeli kilka szczap włożymy do 
kominka to nic złego się dzieje.  
Radny Jacek Łuba: Ja tylko chciałem sprostować tu wypowiedź kolegi radnego Kurpiewskiego, 
ale jesteśmy transmitowani na żywo i nie chciałbym żeby mieszkańcy pomyśleli, że będą mieli 
obowiązek przyłączania się do sieci miejskiej w sensie ciepłowniczej nawet, jeżeli mają sieć 
gazową. Mam nadzieję, że nie o to chodziło, bo wcześniej ustaliliśmy, że sieć gazowa jest również 
ekologiczna ja sieć ciepłownicza miejska. Tylko chciałem to sprostować, bo kolega sugerował, że 
powinniśmy przełączać się z sieci gazowej na miejską. Ma gaz świeżo podłączony i obawiam się, 
że będę musiał zmieniać źródło ciepła.  
Radny Henryk Gut: Odnośnie tego programu chciałbym zapytać czy myślano nad tym, aby 
zastanowić się czy nasadzenie drzew w Ostrołęce jest wystarczające. Pewne normy tutaj widać z 
tego raportu są przekroczone i to w znacznym stopniu nawet i można zobaczyć w internecie o tzw. 
strefach czy chmurach zanieczyszczeń. Rzeczywiście na niektórych osiedlach widać to bardzo 
duże zanieczyszczenie. To jest powiązane również ze spalaniem samochodów. Najlepsze na 
pewno będzie pochłanianie przez drzewo części tych zanieczyszczeń. Chciałem zapytać czy są 
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pewne plany, czy ewentualnie byłaby możliwość nasadzenia tych drzew, bo jak widzimy jest ich 
po prostu w Ostrołęce zbyt mało.  
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Ja oczywiście pamiętam naszą rozmowę panie radny, 
rozmawialiśmy jeszcze w poprzedniej kadencji, że u nas za tą wycinką to jeszcze te nasadzenia 
mogłyby iść. Przypomniała mi się ta jedna ulica, o której rozmawialiśmy od 11 Listopada w 
prawo jak to wygląda, nasadzenia powiem szczerze nie sprawdzałem czy są zrobione. Ja myślę, że 
to jest ten kierunek, w którym powinniśmy iść i pan radny słusznie zauważył, że te korytarze 
zieleni te naturalne pochłaniające ten dwutlenek węgla, te spaliny to jest ten kierunek, w którym 
chcemy iść.  W samym Wydziale Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska chcemy 
dokonać pewnego przesunięcia tych obowiązków tak żeby obowiązki były dedykowane do 
konkretnej osoby. Tam akurat mieliśmy połączenie bodajże na trzech stanowiskach różnych 
funkcji natomiast chcemy żeby była osoba dedykowana, od jakości powietrza i generalnie od 
ochrony przyrody i żeby ta osoba potencjalnie zajęła się wprowadzeniem i pozyskiwaniem tych 
środków zewnętrznych, ale też zajmowała się generalnie powietrzem. Mamy koncepcję taką żeby 
lasami, których mamy dużo zajmowała się osoba stricte oddelegowana do całej gospodarki leśnej 
czy gospodarką ściekową, konkretna osoba. Żebyście państwo, jako radni czy też mieszkańcy 
wiedzieli, że jak przychodzicie z konkretnym problemem to jest ta dana osoba, która zajmuje się 
wszystkimi kwestiami w ramach danego zagadnienia.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie przyjęcia „Programu ograniczenia niskiej emisji dla 
miasta Ostrołęka” wraz z poprawką redakcyjną,  
Głosowanie 
Za – 21 
Przeciw – 0 
Wstrzymał się – 0 
Uchwała została podjęta. 
 
23. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie wyznaczenia 
dodatkowego przedstawiciela do Zgromadzenia Związku Gmin „PISA-NAREW”,  
Sprawozdawca Komisji Sportu i Turystyki Adam Kurpiewski – przedstawił sprawozdanie 
Komisji Sportu i Turystyki dotyczące projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie 
wyznaczenia dodatkowego przedstawiciela do Zgromadzenia Związku Gmin „PISA-NAREW”. 
Komisja Sportu i Turystyki pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały głosami 8 za, 
przeciwnych i wstrzymujących nie było.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Radny Grzegorz Płocha: Chciałem dopytać odnośnie tego dodatkowego przedstawiciela 
Związku Gmin „Pisa-Narew” z miasta Ostrołęki. Rozumiałem do tej pory, że statut mówi, że dwie 
osoby reprezentują daną gminę. To też zrozumiałem z uzasadnienia, że pan prezydent i pani 
Grucelska miałaby reprezentować, jeśli zostanie wybrana. Tak panie prezydencie. Nie rozumiałem 
tylko tego sformułowania, dodatkowy reprezentant, bo do tej pory rada zawsze wybierała dwie 
osoby i tak myślałem, że są dwie a pani Grucelska ma być trzecią np. Rozumiem, że chodzi o 
dwie osoby, które będą reprezentowały miasto Ostrołęka.  
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Zgadza się. Generalnie chodzi o to, że mamy tam dwa rodzaje 
spotkań, powiedzmy, że marszałków, ale też spotkania robocze. Chodzi o to żeby na te spotkania 
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robocze, nie zawsze ja mogę jechać, chodzi o to żeby pojechała osoba techniczna ze strony urzędu 
powiedzmy dopina pewne szczegóły.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki: Ostrołęka przejmuje przewodnictwo w tym 
programie „Pisa-Narew”. Na spotkaniu w Piszu była obecna właśnie pani sekretarz. Ja wyrażałem 
tą zwątpienie publicznie i na sesjach i na komisjach, bo od wielu lata jesteśmy w tym związku i 
nic z tego dobrego nie wynika. Dzisiaj procedujemy, co prawda dodatkowego tego 
przedstawiciela do tego związku i jeżeli mógłbym też poprosić żeby kilka zdań pani sekretarz 
zreferowała, jakie były sprawy poruszane na tym spotkaniu i jakie korzyścią są dla naszego 
miasta, jeżeli chodzi o naszą przepiękną rzekę Narew.  
Sekretarz Miasta Aneta Gutowska-Grucelska: Miałam w miesiącu styczniu przyjemność brać 
udział w posiedzeniu stowarzyszenia Związku Gmin „Pisa-Narew” z ramienia miasta Ostrołęki. 
Było to spotkanie podsumowujące rok 2018. W miesiącu marcu miasto Ostrołęka przejmuje 
przewodnictwo w tym związku i w tym miesiącu również w naszym mieście odbędzie się walne 
zgromadzenie członków tego stowarzyszenia, na które państwa radnych zapraszam, ponieważ 
będziemy prezentować to, co związek zrealizował dotychczas jak również założenia i plany, które 
związek ma zamiar zrealizować w latach kolejnych. Na tym spotkaniu w miesiącu styczniu w 
Piszu zapadła taka decyzja, że w ramach zgromadzonych środków pochodzących ze składem 
członkowskich członkowie stowarzyszenia mają zaproponować pewne zadania do realizacji 
związane z turystyką wzdłuż rzeki Narew i Pisa do kwoty 15.000  każdy z członków. Z panią 
Rochowicz, która brała ze mną udział w tym spotkaniu stwierdziłyśmy, że bardzo dobrą decyzją 
będzie zrobienie splitu dla kajaków lub może jakieś inne zadania, ale myślę, że będziemy to 
ustalać z państwem, na co byście chcieli przeznaczyć te środki.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie wyznaczenia dodatkowego przedstawiciela do 
Zgromadzenia Związku Gmin „PISA-NAREW”,  
Głosowanie 
Za – 20 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 1 
Uchwała została podjęta. 

 
24. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie planu dofinansowania 
form doskonalenia zawodowego nauczycieli, określenia maksymalnej kwoty dofinansowania 
opłat za kształcenie nauczycieli pobieranych przez uczelnie oraz specjalności i form 
kształcenia nauczycieli prowadzonych przez uczelnie, na które dofinansowanie jest 
przyznawane,  
Sprawozdawca Komisji Oświaty Ewa Szatanek: Przedstawiła sprawozdanie Komisji Oświaty 
dotyczące projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie planu dofinansowania form 
doskonalenia zawodowego nauczycieli, określenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za 
kształcenie nauczycieli pobieranych przez uczelnie oraz specjalności i form kształcenia 
nauczycieli prowadzonych przez uczelnie, na które dofinansowanie jest przyznawane. Komisja 
Oświaty pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały głosami 6 za, przeciwnych nie 
było, 1 się wstrzymał: 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Radny Janusz Kotowski: To jest nasz obowiązek i powinniśmy to przyjąć i wspomagać 
nauczycieli przez to formalne działanie. Przy okazji zauważyć można bardzo ciekawe i oszczędne 



 

 

 

 

Strona 14 z 24 

Protokół VII sesji Rady Miasta Ostrołęki 

28 lutego 2019 r. 

 

działanie obu związków zawodowych nauczycielskich, które na jednej kartce wydały pozytywną 
opinię.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 
nauczycieli, określenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli 
pobieranych przez uczelnie oraz specjalności i form kształcenia nauczycieli prowadzonych przez 
uczelnie, na które dofinansowanie jest przyznawane,  
Głosowanie 
Za – 20 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
 
25. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki uchylającej uchwałę zmieniającą 
uchwałę w sprawie emisji obligacji Miasta Ostrołęki,  
Sprawozdawca Komisji Budżetu i Finansów Jacek Łuba – przedstawił sprawozdanie Komisji 
Budżetu i Finansów dotyczące projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki uchylającej uchwałę 
zmieniającą uchwałę w sprawie emisji obligacji Miasta Ostrołęki. Komisja Budżetu i Finansów 
pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały głosami 7 za, przeciwnych i 
wstrzymujących nie było.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Głosów w dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie imienne projekt 
uchwały Rady Miasta Ostrołęki uchylającej uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie emisji 
obligacji Miasta Ostrołęki,  
Głosowanie 
Za – 19 
Przeciw – 1 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta. 
 
26. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę                        
w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019 – 2036, 
27. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej na 2019 rok, 
Sprawozdawca Komisji Budżetu i Finansów Jacek Łuba – przedstawił sprawozdanie Komisji 
Budżetu i Finansów dotyczące projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę                         
w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019 – 2036. Komisja Budżetu i Finansów 
pozytywnie rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały głosami 7 za, przeciwnych i 
wstrzymujących nie było.  
Skarbnik Miasta Aneta Leończyk: Wprowadzone zmiany w uchwale budżetowej jak i w 
wieloletniej prognozie finansowej po stronie dochodowej jak i wydatkowej dotyczą przede 
wszystkim wprowadzenia dochodów jak i wydatków wynikających z wniosków złożonych przez 
wydziały i przez jednostki budżetowe. Ponadto po stronie wydatkowej przenosimy jak gdyby 
zadania, które były realizowane w 2018 roku a nie zostały dokończone z wolnych środków. Po 
sporządzeniu sprawozdań, które oddaliśmy 22 lutego do RIO zostało poprawione wykonanie za 
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2018 rok i wówczas po prostu te środki jak gdyby wprowadzamy. Są to w szczególności zadania 
inwestycyjne, które miały skończyć się w 2018 roku jednakże nie zostały one zrealizowane. Jest 
konieczność przeniesienia tych kwot na 2019 rok. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tych punktach. 
Radny Janusz Kotowski: Przepraszam, ale zanim byśmy zaczęli dyskusję w moim przekonaniu 
nie było jeszcze sprawozdań z budżetu. Ja wiem, że to jest formalność, ale moim zdaniem 
należałoby to wypełnić zanim zaczniemy dyskusję.  
Sprawozdawca Komisji Budżetu i Finansów Jacek Łuba – przedstawił sprawozdanie Komisji 
Budżetu i Finansów dotyczące projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na 2019 rok. Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie rozpatrzyła 
przedmiotowy projekt uchwały głosami 7 za, przeciwnych i wstrzymujących nie było.  
Radny Janusz Kotowski: Jak wskazała pani skarbnik niektóre sprawy to przeniesienie środków z 
tych inwestycji, które nie zostały dokończone w poprzednich latach. Są też oczywiście takie 
inwestycje, które trwają i stąd sądzę, że słuszne porządkowanie tutaj spraw finansowych 
zwłaszcza tam gdzie otrzymujemy środki zewnętrzne tak jak w przypadku mostu. Pytanie moje 
główne by dotyczyło jednak programów, które też z dofinansowaniem zewnętrznym realizujemy 
w latach 2018 – 2020 zwłaszcza chodzi o projekty oświatowe. To na pewno cieszy, że mamy tu 
zapisane do realizacji te projekty, które jeszcze w sierpniu 2018 roku przyjmowaliśmy. 
Rozumiem, że będą teraz te projekty realizowane. Brakuje mi jednak tu jeszcze jednego 
programu, który mieliśmy realizować, uchwała była w sierpniu 2018 roku, chodzi o program 
rozwoju edukacji przedszkolnej miasta Ostrołęki, tam zapewniliśmy środki zewnętrzne przeszło 
2,5 mln. Resztę to były środki nie finansowe w naszych możliwościach. Chciałem zapytać o los 
tego projektu, bo go tutaj nie widzę.  
Dyrektor O światy Anna Gocłowska: Jeśli o ten projekt chodzi to tam po stronie miasta były 
zadania do zrealizowania w ubiegłym roku i one nie zostały zrealizowane a chodziło o prace 
głównie projektowe dotyczące Przedszkola nr 18 na osiedlu Stacja, tam chodzi o nowe miejsca w 
przedszkolu. W pozostałych dwóch przedszkolach chodzi o podział sali ewentualnie 
zagospodarowanie miejsca na nową salę przez zmniejszenie tego metrażu, który tam aktualnie 
jest. To jeszcze na wniosek mojego poprzednika realizacja tego projektu została jakby odłożona w 
czasie, ale w tym czasie też nie zostały zrealizowane prace, które są po stronie miasta i dodatkowo 
w budżecie miasta zaplanowano połowę potrzebnych środków niż wymagałby tego udział miasta. 
w sumie upraszczając nie do końca dobrze zabudżetowany jest ten projekt i w związku z tym 
jesteśmy teraz na etapie takim, że szkoda rezygnować z takiego zamierzenia i będziemy prosić 
Mazowiecką Jednostkę Wdrażania Programów Unijnych o zgodę na zmianę realizacji tego 
projektu, ponieważ z uwagi na nie zrealizowanie zadań po naszej stronie rozpoczęcie tej realizacji 
nie jest możliwe.  
Radny Janusz Kotowski: Program, o którym wspominamy czas realizacji ma od 1 września 2018 
do końca lutego 2020 roku, dlatego muszę przyznać, że nie zadawala mnie ta odpowiedź, bo nie 
wiem, jakie rzeczy mogliśmy już robić zwłaszcza, że sam program przyjmowaliśmy w sierpniu. 
Wiadomą jest rzeczą, że nawet projektowanie to troszeczkę trwa i jeśli już dzisiaj pana 
stwierdzenie, że coś nie zostało zrealizowane to chciałbym wiedzieć konkretnie. Jeśli dzisiaj nie 
można to ja chętnie wystąpię z jakąś krótką interpelacją. Chodzi mi przede wszystkim o to żeby z 
tego programu nie rezygnować, bo to są grube pieniądze a myślę, że gdy chodzi o potrzeby 
przedszkolne one są duże.  
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Ja bym chciał doprecyzować. Wydaje mi się, że my mieliśmy 
przy spotkaniu z przedstawicielami tej firmy żeśmy omawiali i tam była kwestia sporządzenia 
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kompletnej dokumentacji projektowej dotyczącej przebudowy tego przedszkola i nie została ona 
sporządzona w terminie, więc generalnie nie możemy rozpocząć remontu dopóki nie mamy 
dokumentacji. Poza tym właściciele tej firmy, która wdrażała ten projekt zasugerowali nam w tych 
rozmowach, że trzeba rozłożyć przesunięcie w czasie tego projektu, chodziło na nadbudowę piętra 
W Przedszkolu Miejskim nr 18 na stacji i tu się znalazł pewien problem, ponieważ jeżeli mamy 
opóźnienia w projekcie to jak sami państwo wiecie nadbudowa dodatkowego piętra w budynku, 
który już istnieje to nie przebiega tak, że my np. wyłączamy sobie przedszkole na 6 czy 7 miesięcy 
i nadbudowujemy piętro. Co dalej, co z tymi dziećmi, co znajdują się w tym miejscu. Nie mamy 
jeszcze Multicentrum i teraz realizacja tego w przedszkolu w tak krótkim czasie wakacyjnym bez 
jakiejś takiej gwarancji czasowej to tak delikatnie ryzykowny temat. Rozmawialiśmy z 
przedstawicielami tej firmy i też mają się zastanowić żeby przedstawić nam taki racjonalny 
harmonogram i tak jak mówiła pani dyrektor możemy wystąpić do mazowieckiej jednostki o 
przedłużenie tych terminów natomiast nasz wniosek musi też zawierać jakieś uzasadnienie, 
dlaczego byśmy chcieli to wydłużyć.  
Radna Ewa Żebrowska-Rosak: Ja tylko chciałam dodać, że jeśli chodzi o rozbudowę 
przedszkola na stacji to dobudowa piętra to był taki pierwszy pomysł natomiast później miała to 
być dobudowa na jednej kondygnacji. To, o czym pan prezydent mówił o nadbudowie to był taki 
pierwszy pomysł a ostatecznie miało być dobudowane na jednej kondygnacji.  
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Koncepcja, która polegałaby na rozbudowie, że tak powiem 
dodatkowego tego przedszkola to jest jak najbardziej koncepcja racjonalna natomiast dokumenty, 
które oglądaliśmy i które były procedowane w Wydziale Inwestycji dotyczą nadbudowy piętra. 
Teraz nadbudowa piętra a rozbudowa przedszkola to są dwie różne kwestie. Jeżeli dobudowujemy 
tylko budynek to nie ma problemu natomiast projekt, który zobaczyliśmy zawierał dodatkowe 
piętro.  
Radna Ewa Żebrowska-Rosak: Ja wszystko rozumiem doskonale, ponieważ to, co dotyczy 
osiedla stacja zawsze jest mi bliskie i dokładne znam te projekty. Nie wiem, na jakim materiale 
teraz państwo pracujecie, ale zachęcałabym do dokładnego zapoznania się z projektem, bo to, o 
czym mówimy to był pierwszy etap w czasie, którego pani dyrektor powoływała fachowca, który 
sprawdzi fundamenty, możliwości nadbudowy, bo przecież wiadomo, że dodatkowe piętro to 
przecież musi mieć dobry solidny fundament. To był taki pierwszy etap i na okoliczność taką 
jakieś tam dokumenty były sporządzone. Nie było takiej decyzji żeby była to nadbudowa a 
ostatecznie mówiono o rozbudowie. Także bardzo prosiłabym, aby zapoznać się bardzo dokładnie 
z dokumentacją i z tym projektem.   
Radny Adam Kurpiewski: Ja mam takie wątpliwości czy prezydent rozważa w ogóle realizację 
tego programu czy odstąpienie od realizacji tego programu, bo mimo wszystko, jeżeli mamy 
nieścisłości, co do dokumentacji i nie mamy jeszcze żadnego projektu to chyba należałoby 
przystąpić do jak najszybszego ogłoszenia przetargu na realizację projektu a później wyłonienie 
wykonawcy itd. Tutaj podejmijmy taką jakąś decyzję czy odstępujemy czy będziemy 
kontynuowali. 
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Projekt współfinansowany ze środków zewnętrznych to nie 
jest projekt, przy którym w pewnym momencie stajemy albo tak albo nie. Jeżeli mamy 
zagwarantowane te środku to tak naprawdę do ostatniego momentu staramy się je pozyskać. 
Dzisiaj rozmawiamy, jak nie odstępujemy to zawsze chcemy, tak jak byśmy już mieli odstępować 
to, jako prezydent państwa poinformuję, że odstępujemy. Kwestia adaptacji dwóch sal w 
przedszkolach to jest jedna kwestia natomiast to, o czym dzisiaj ja państwu mówię odnośnie tych 
faktów to jest to, co zostało nam przekazane przez firmę zewnętrzną i to, co formalnie było 
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procedowane w Wydziale Inwestycji. To jest tak jak z tym projektem Multicentrum, że generalnie 
pojawiały się pewne informację w takiej sferze medialnej i u nas na sesjach natomiast nim dalej 
analizujemy dokumentację, im dalej wchodzimy w głąb to się okazuje, że to nie jest tak prosty 
projekt do zrealizowania. Byli u nas niedawno przedstawiciele tej firmy, rozmawialiśmy z nimi i 
oni też sami wskazywali na raz złożoność projektu, dwa wskazywali nam zagrożenie terminu 
realizacji. Dobrze, że to miało miejsce wtedy, bo my dzisiaj już możemy wystąpić do jednostki 
zewnętrznej o przedłużenie terminu tylko wszystko musi mieć jakieś racjonalne uzasadnienie. Ten 
projekt oczywiście chcemy zrealizować. Jak go będziemy realizować to jest ciągle przedmiotem 
dyskusji. To jest też tak, że to jest partner zewnętrzny i to, że my widzimy realizację w określony 
sposób to jest jedno natomiast jeszcze ten partner musu się na to zgodzić, musi zaakceptować nasz 
harmonogram czasowy i jeszcze rozliczenia finansowe, bo o tym też rozmawialiśmy, że mógłby w 
większym stopniu partycypować, że tak powiem w pewnej części wydatków, które są ponoszone 
przez miasto. Natomiast tak jak w przypadku każdej sprawy, która pokazuje się w mediach takie 
rozmowy generalnie lubią ciszę.  
Radny Janusz Kotowski: W tym projekcie nie chodzi tylko o przedszkole na stacji, inne 
przedszkola także uczestniczą i prócz oczywiście jakiś spraw inwestycyjnych dobudowy czy 
rozbudowy to są też sprawy związane choćby z różnymi zakupami pomocy dydaktycznych i także 
z różnymi zajęciami. Tak czy inaczej wydaje się to projekt niezwykle cenny, dlatego myślę, że 
padły tu stwierdzenia, że trzeba go realizować i będziemy realizować a trudności w wykonaniu to 
rzecz naturalna i wiadomo, że musimy się wspólnie z nimi zmierzyć. Dlatego raz jeszcze proszę i 
apeluję żebyśmy tego projektu nie zaniechali, bo prócz tych, które już dzisiaj w budżecie widzimy 
i które idą do realizacji ten także jest wyjątkowo ważny, dlatego wydaje się, że byłoby ważne 
żebyśmy go wspólnymi siłami zrealizowali.  
Radny Jerzy Grabowski: Również odniosę się do sytuacji Przedszkola nr, 18 bo to jest bardzo 
ważna inwestycja. Bardzo zasadnym byłoby gdyby było dobudowane to skrzydło, bo faktycznie 
jest tam miejsce i jest taka możliwość natomiast ta inwestycja na tym osiedlu w przedszkolu jest 
bardzo istotna, bo to jest bardzo duże osiedle, osiedle gdzie jest bardzo dużo dzieci. Dobrze, że 
jest ta wola i będziemy nad tym dalej pracować. Jest bardzo potrzebna ta inwestycja, bardzo 
potrzebne te przedszkole rozbudowane. Dlatego bardzo dobrze, że w tamtej kadencji zostały 
podjęte takie kroki i zostały podjęte już pewne posunięcia, które mam nadzieję, że doprowadzą do 
dobrego wyniku końcowego ku uciesze dzieci, rodziców i też dziadków, bo mój wnuczek też tam 
chodzi.  
Radna Ewa Żebrowska-Rosak: To cieszy, jeżeli tu państwo podtrzymujecie, że projekt będzie 
realizowany natomiast zaniepokoiło mnie przyznaję tutaj kilka stwierdzeń m.in. to, że mówimy o 
nadbudowie tego przedszkola, co z tego, co pamiętam umowa na projekt była podpisana jesienią i 
tutaj pani dyrektor projekty są, były cały czas w Wydziale Oświaty. Czy pani zna ten projekt, takie 
moje pytanie, bo mam wrażenie, że my mówimy o innym etapie prac. 
Dyrektor O światy Anna Gocłowska: Nie były cały czas po pierwsze te projekty w Wydziale 
Oświaty, do oświaty one wróciły. Oczywiście, że projekt czytałam, wszystkie projekty czytałam, 
znam i też odbyło się spotkanie z partnerem w realizacji tych projektów i tak naprawdę gro zadań 
do realizacji jest wpisanie tego partnera, bo ten partner dysponuje wszystkimi środkami na 
realizację zadań projektu. Po stronie miasta takiego podziału jakby nie ma tym nie mniej 
odpowiadamy za ich realizację i oczywiście, że będziemy je realizować. W przypadku tego 
przedszkola o ile dobrze pamiętam to moim zdaniem harmonogram realizacji tego by tak 
skonstruowany, że najpierw należało wykonać pewne  działanie po stronie miasta dopiero potem 
można było rozpocząć realizację pozostałych zadań, o których wspominał między innymi pan 
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radny Kotowski dotyczących choćby tego doposażenia w pomoce, zabawki. Najpierw należało 
dokonać to rozpoznanie, prace projektowe i czy bardzie korzystna będzie nadbudowa czy 
rozbudowa i na ten temat rozmawialiśmy. Natomiast podczas tego spotkania okazało się też, że co 
zgodnie potwierdzili nasi partnerzy, że pojawiły się wątpliwości, co do sposobu jego 
budżetowania i pewnie będzie wymagał także modyfikacji projekt, cały wniosek o 
dofinansowanie. To się zdarza i to też jest w realizacji projektów z dofinansowaniem pieniędzy z 
Unii Europejskiej naturalne, normalne i wiele takich projektów w taki sposób się realizuje, że 
podlegają one w toku realizacji modyfikacji. Tutaj też o taką modyfikację chodzi, bo niewątpliwie 
przy tym harmonogramie, kiedy miasto najpierw musiało, jest zobowiązane do wykonywania 
określonych działań to ta modyfikacja choćby na poziomie harmonogramu musi nastąpić. Oprócz 
tego projektu zajmujemy się realizacją pozostałych gdzie jakkolwiek bardzo ważne są miejsca w 
przedszkolach i to nie ulega żadnej wątpliwości to jeszcze bardziej pędzi nas czas, bo w 
przypadku tych kompetencji musimy wypracować wskaźniki z uczniami gimnazjów, które jak 
państwo wiedzą nam już odchodzą a jeśli nie realizuje się wskaźników to traci się dofinansowanie, 
więc takim jakby kluczowym tutaj działaniem dla nas jest teraz wypełnienie tych wskaźników w 
dwóch projektach, których dotyczy dzisiejszy projekt uchwały. Natomiast nie tracimy z pola 
widzenia oczywiście tego projektu przedszkolnego, bo na stacji spokojnie 50 znalazłoby się, które 
chciałyby zająć miejsca, które powstały w wyniku realizacji tego projektu i tak to też wygląda z 
naszych analiz, ale chcę powiedzieć, że naszym zadaniem i zdaniem partnerów, z którymi 
współpracujemy ten projekt wymaga modyfikacji także na etapie harmonogramu.  
Radna Ewa Żebrowska-Rosak: Tak jak wspomniałam o ile mnie pamięć nie myli jesienią była 
podpisana umowa i z tego, co wiem po podpisaniu umowy nie ma możliwości nanoszenia zmian, 
także też prosiłabym tutaj ze swojej strony o sprawdzenie, bo w kontekście, co mówi pani 
dyrektor o zmianach i jakiś tam jeszcze innych sytuacjach prosiłabym o sprawdzenie czy 
rzeczywiście te zmiany są jeszcze możliwe. 
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Było pytanie czy te projekty były w Wydziale Oświaty, one 
nie były w Wydziale Oświaty, one wróciły do Wydziału Oświaty. Jak państwo zapytacie gdzie 
były i w którym wydziale to chętnie ja czy pani dyrektor napiszemy, od kiedy, do kiedy gdzie 
były i kiedy zostały przekazane do Wydziału Oświaty. To jest jedna rzecz. Natomiast druga rzecz 
to, jeżeli chodzi o takie kwestie jak zmianę warunków umowy po podpisaniu to powiem, że to się 
zdarza, jest to trudne. Mazowiecka Jednostka Wdrażania Projektów Unijnych nie zawsze się 
zgadza natomiast my wychodzimy z założenia, że musimy realizować rzeczy trudne żeby później 
efekt był jak najbardziej zadowalający dla miasta, dla mieszkańców a przede wszystkim dla tych 
dzieci, które tam się będą uczyć. Niezwykle ważna jest rozwaga żeby wszelkie zmiany 
wprowadzane uzasadniać w racjonalny sposób. Jeżeli chodzi zaś o samą terminowość to mamy 
pewne nieplanowane wydatki np. związane z budową mostu i też ten budżet staramy się planować 
żeby on był racjonalny. Dla nas priorytetem aktualnie jest osiągniecie wskaźników klas 
gimnazjalnych, bo te klasy odchodzą i gimnazjum nie będzie i tutaj, jeżeli skupimy swoją energię 
i osiągniemy te wskaźniki to mamy najtrudniejszy moment za nami. Później zostanie kwestia 
rozbudowy i realizacji tych pozostałych zadań. Natomiast to jest priorytet, bo jeżeli nie 
osiągniemy tych wskaźników w gimnazjach no to w przyszłym roku już nie będziemy w stanie ich 
poprawić, bo nie będzie gimnazjów. To jest kluczowa kwestia.  
Radna Ewa Żeborowska-Rosak: Tutaj pan prezydent wspomniał o pewnej powściągliwości na 
dzisiejszej sesji, przyznam szczerze i proszę mnie dobrze zrozumieć ja nie nazwałabym tego 
powściągliwością, ale taką nieco słabszą znajomością tematu, dlatego też nie dziwią mnie teraz 
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zapytania mieszkańców, ponieważ taki poszedł przekaz w miasto czy w osiedle, że projekty są 
zaniechane stąd też tutaj takie zaniepokojenie skąd taka informacja.  
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Pani dyrektor może jednak powiemy, który wydział przekazał 
dokumenty dotyczące projektów edukacyjnych.  
Dyrektor O światy Anna Gocłowska: Strasznie trudna nazwa. Tam gdzie się działalność 
rejestruje. Fizycznie osobowo to od pani Jolanty Olczak a ona pracuje w wydziale drobnej 
wytwórczości, tak. 
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Wydział Działalności Gospodarczej.  
Radny Janusz Kotowski: W moim przekonaniu nie ma znaczenia, w którym wydziale urząd 
trzyma projekty, ważne żeby były realizowane zwłaszcza, jeśli za nimi idą jeszcze raz podkreślam 
grube pieniądze zapewnione z zewnątrz. Pan prezydent ma możliwości egzekwowania zadań a jak 
ktoś nie wykonuje swoich zadań to pan prezydent doskonale wie, co z nim zrobić. Ja to np. nie 
widzę jakiś rywalizacji między rywalizacją jednego projektu a drugiego. One wszystkie powinny 
być po prostu realizowane. Na wszystkie mamy dofinansowanie zewnętrzne. Dzisiaj trudno mi się 
zgodzić z argumentem, że powinniśmy robić gimnazjalne a nie robić przedszkolnego. 
Powinniśmy robić to i to. Jedno drugiemu nie przeszkadza. Żal by było stracić te pieniądze. Ja nie 
rozumiem, o jakie wskaźniki by chodziło tu czy ówdzie, chodzi o to żeby realizować te projekty. 
Co do nieplanowanych wydatków to pan prezydent wspomniał o moście, oczywiście most 
wymaga dużych pieniędzy. Ogromna większość została pozyskana z zewnątrz. W obecnym 
budżecie mamy też zaplanowane pieniądze na te konieczne zmiany a do tego jeszcze 
przypominam, że jest pewna rezerwa w dotacji, którą przyznała Energa tylko musimy ją po prostu 
wywalczyć, bo Energa dała pewien limit wydatków, który zamykał się kwotą 19.900.000, ale to 
jest za razem do połowy inwestycji. Ponieważ nie zostało to jeszcze wykorzystane, dlatego 
powinniśmy starać się żeby jeszcze do tego limitu pieniądze zapisane na most ze strony Energa 
wykorzystać.  
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Pani radna, ja bym chciał przypomnieć, że akurat dyrektor 
Wydziału Działalności Gospodarczej przez pewien okres po 22 listopada był przez dosyć długi 
czas chory. W związku z tym też wydział też tak nieśmiało działał i z tego, co wiem z informacji 
przekazywanych przez panią Olczak to naprawdę dyrektor tego wydziału był głównym 
koordynatorem tych projektów. Dzisiaj ten projekt akurat mamy w Wydziale Oświaty i wydział 
merytoryczny tym się zajmuje. Wydaje się, że logiczne jest, że jak mamy Wydział Dróg to buduje 
drogi a nie zajmuje się kulturą a tu akurat nie pasowało trochę. Na szczęście mamy to 
wyprostowane, jesteśmy na etapie negocjacji i miejmy nadzieję, że już niedługo poinformujemy 
państwa, że ten projekt będzie realizowany. 
Radna Ewa Żebrowska-Rosak: Ja myślę, że jak dyrektor Wydziału Działalności Gospodarczej 
ogląda nas w tej chwili, a pewnie ogląda z zaciekawieniem, to będzie bardzo zadowolony, że jest 
jedyną osobą, która tyle mogła i może w tym urzędzie. Natomiast tak na poważnie to rzeczywiście 
był zaangażowany mocno w te projekty, ale przecież nie jest jedyną osobą i dobra organizacja 
pracy polega na tym, że jak kogoś nie ma to trzeba go szybko zastąpić.  
Radny Janusz Kotowski: Ja bazując na własnych doświadczeniach wiem, że za całość jest 
odpowiedzialny prezydent stąd z całym szacunkiem dla wszystkich chorych dyrektorów czy 
przebywających na zwolnieniach to jednak pan prezydent jest odpowiedzialny za całość i wierzę, 
że ten projekt pod opieką pana prezydenta i jego współpracowników będzie zrealizowany.  
Radny Adam Kurpiewski: Ja chciałem zmienić temat z tego jednego projektu na pozostałe i dać 
tu możliwość wypowiedzenia się panu prezydentowi chociażby w sprawie tych obligacji. Czy już 
może się wyjaśniło, kto je zakupił i jest właścicielem i nie wyraża zgody na te wcześniejsze 



 

 

 

 

Strona 20 z 24 

Protokół VII sesji Rady Miasta Ostrołęki 

28 lutego 2019 r. 

 

wykupienie przez nas. Drugie moje pytanie dotyczy autopoprawki, czyli wprowadzenia dotacji od 
Energi. Czy to jest jakaś zmiana tej dotacji wynikająca z tej zmiany konstrukcyjnej remontu 
mostu. Czy ta dotacja nie jest zagrożona? Czy są jakieś nowe informacje w tej sprawie? 
Prezydent Miasta Łukasz Kulik:, Jeżeli chodzi o most to myślę, że pan radny Kotowski już 
udzielił odpowiedzi przed chwilą. Mamy kwotę wsparcia ze strony Energi i po prostu my 
wprowadzamy te środki, które wpływają stopniowo. Tutaj na razie z Energą rozmawiamy i o ile 
dobrze pamiętam tam była kwestia budowy dwóch ulic, przy czym ulica bodajże Pęksy miała 
termin marcowy. Ta łącząca Turskiego z Pęksy to była kwestia kluczowa, ale poinformowano 
mnie bodajże chyba wczoraj, że nawet coś tam się zaczyna dziać i jakiś chodnik firmy zaczęły 
układać, więc jesteśmy pozytywnie nastawieni do tego, że coś tam się dzieje. Widzę radną 
Sosnowską, dwa miesiące żeśmy rozmawiali, kiedy na Krańcowej będzie asfalt, mam nadzieję, że 
już niedługo i wtedy wszyscy będziemy już w ogóle usatysfakcjonowani i Energa Elektrownie 
również. Natomiast, jeżeli chodzi o kwestie obligacji to poinformowano nas w taki sposób 
bezosobowy, że faktycznie taka sytuacja miała miejsce. Nie poinformowano, nad kto, nie 
poinformowano też nas, dlaczego nie mogliśmy w grudniu z tego skorzystać. Tam cała procedura 
została dochowana. Wyjaśnienia były dosyć lakoniczne. Zwróciliśmy się po raz kolejny. 
Natomiast zastanawiam się czy to jest kwestia tego adresu, tego pytania, bo rozważamy różne 
opcje i może warto zapytać jakiś instytucji zewnętrznych czy to tak można czy nie można. Mnie 
bardzo interesuje, kto, to taka ciekawość osobista. Myślę, że ten temat wyjaśnimy. Nie odpuszczę 
tutaj tak łatwo i dowiemy się, kto nie wyraził zgody na wykupienie tych naszych obligacji.   
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 
2019 – 2036 wraz z autopoprawką, 
Głosowanie 
Za – 20 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok wraz z autopoprawką,  
Głosowanie 
Za – 18 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 2 
Uchwała została podjęta.  
 
27a. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Ostrołęki w sprawie rozpatrzenia petycji. 
Sprawozdawca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Ewa Szatanek – Komisja Skarg, 
Wniosków i Petycji po przeprowadzeniu postępowania wyjaśniającego i zasięgnięciu opinii 
Prezydenta Miasta Ostrołęki przygotowała przedmiotowy projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 
petycji Pana J.B.  W dniu 29 listopada 2018 roku do Rady Miasta Ostrołęki wpłynęła petycja Pana 
J.B, wnosząca dwa postulaty: 
1. Anulowania roszczeń wyartykułowanych upomnieniem z dnia 24 maja 2018 r. z tytułu 

nieuregulowania opłaty za parkowanie w strefie płatnego parkowania w mieście Ostrołęka 
2. Zniesienia strefy płatnego parkowania na terenie miasta Ostrołęki.  
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Petycję o tej samej treści Pan J.B złożył jednocześnie do Prezydenta Miasta Ostrołęki. Komisja 
Skarg, Wniosków i Petycji, po przeprowadzeniu postępowania wyjaśniającego i zasięgnięciu 
opinii Prezydenta Miasta Ostrołęki, ustaliła, że prezydent Miasta Ostrołęki naliczył opłatę za 
parkowanie w strefie płatnego parkowania oraz opłatę dodatkową za nie uiszczenie opłaty, 
zgodnie z obowiązującą uchwała Rady Miasta Ostrołęki NR 164/XV/2011 z dnia 27 października 
2011 roku, o czym poinformował wnioskodawcę pismem z dnia 29 stycznia 2019 roku. 
Jednocześnie Komisja informuje, że Rada Miasta nie posiada kompetencji do rozpatrzenia petycji, 
w części określonej w pkt 1. Anulowania roszczeń wyartykułowanych upomnieniem z dnia 24 
maja 2018 r. z tytułu nieuregulowania opłaty za parkowanie w strefie płatnego parkowania w 
mieście Ostrołęka. Wyłączna kompetencja do załatwienia tej sprawy należy do Prezydenta Miasta 
Ostrołęki. Co też Prezydent wykonał. Odnosząc się do drugiego postulatu petycji - Zniesienia 
strefy płatnego parkowania na terenie miasta Ostrołęki. Komisja informuje, że Rada Miasta 
zgodnie z art. 13b ust. 3 Ustawy z dnia 21 marca 1985 roku o drogach publicznych strefę płatnego 
parkowania może ustalić Rada Miasta, na wniosek Prezydenta Miasta zaopiniowany przez ograny 
zarządzające drogami i ruchem drogowym. Zniesie strefy płatnego parkowania może nastąpić w 
tym samym trybie. Do dnia podjęcia niniejszej uchwały do Rady Miasta Ostrołęki nie wpłynął 
wniosek Prezydenta Miasta Ostrołęki w sprawie zmian lub zniesienia strefy płatnego parkowania 
w mieście Ostrołęka. Mając na uwadze powyższe Komisja Skarg, Wniosków i Petycji informuje, 
iż niniejsza petycja nie może być uwzględniona. Dlatego Komisja Skarg, Wniosków i Petycji w 
dniu 21 luty 2019 roku podjęła inicjatywę uchwałodawczą dotyczącą ww. petycji głosami 4 za, 
nikt się nie wstrzymał, nikt nie był przeciw. Jednocześnie na koniec pragnę nadmienić, że 
Prezydent Miasta Ostrołęki Pan Łukasz Kulik w piśmie z dnia 29 stycznia 2019 roku zwrócił 
uwagę, iż zasadność funkcjonowania w mieście Ostrołęka strefy płatnego parkingu budzi wiele 
kontrowersji, więc w najbliższym czasie zostaną podjęte działania do oceny czy strefa ma dalej 
funkcjonować a jeśli tak to, na jakich zasadach. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – otworzył dyskusję w tym punkcie.  
Radny Janusz Kotowski: To pewnie pytanie bardziej do pana mecenasa. Ja rozumiem, że tak jak 
pani przewodnicząca Ewa Szatanek czytała my tutaj nazwiska i imienia petycjodawcy nie bardzo 
możemy wymieniać. To wynika rozumiem z przepisów. Czyli petycje można zgłaszać imiennie a 
my mamy rozważać ją bezimiennie.  
Mecenas Janusz Kobyliński: W kwestii ochrony danych osobowych nie raz rozmawialiśmy. 
Zawsze przy przetwarzaniu tych danych osobowych to musi być zgoda i to jest jakby podstawowa 
rzecz bądź ewentualnie są to niezbędne te dane nam do rozpatrzenia jakiś kwestii. Oczywiście 
zgodnie z ustawą rada jest jedynym podmiotem, który rozstrzyga kwestię petycji, jako takiej, tak 
mówi ustawa o petycjach. Nie mniej te dane tej osoby nie są nam tutaj potrzebne, więc 
adekwatność tych danych do rozpatrzenia problemu czy uwolnić tego pana z tej opłaty, czy 
kwestia uregulowania strefy płatnego parkowania, to zostało dość jasno wyartykułowane, że 
kwestia ewentualnych zwolnień to jest kwestia prezydenta i w tej mierze prezydent się już 
wypowiedział.  
Radny Janusz Kotowski: Mi oczywiście odpowiada tok rozumowania pana mecenasa, może 
tylko jak bym sięgnął pamięcią to wydaje mi się, że były przypadki kiedyś skarg czy innych 
rzeczy gdzie się tam nazwiska pojawiały, ale ja oczywiście to rozwiązanie, które pan mecenas 
uzasadnił chętnie przyjmuję. Sam doświadczyłem pamiętam sytuacji gdzie były wręcz serie całe 
pism drukowanych i rozdawanych radnym. Uważam, że to rozwiązanie, które dzisiaj jakby 
praktykujemy jest lepsze. To uzasadnienie mi wystarcza.  
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Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Miasta Ostrołęki w sprawie rozpatrzenia petycji. 
Głosowanie 
Za – 20 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Uchwała została podjęta.   
 
28. Przyjęcie informacji z działalności Prezydenta Miasta Ostrołęki za okres od 1 do 31 
stycznia 2019 roku.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki otworzył dyskusję w tym punkcie. 
Radny Ryszard Żukowski: Przeglądając ten materiał ucieszyłem się, że został już przyjęty do 
realizacji budżet obywatelski zapisany w czterech zadaniach. Będą mieszkańcy z tego zadowoleni 
i my również, że o tym zdecydowaliśmy.  
Radny Grzegorz Milewski: chciałbym dopytać o informację na str. 8  przygotowaną przez 
Wydział Inwestycji Miejskich, chodzi mi o punkt 2 gdzie znajduje się informacja o unieważnieniu 
postępowania zapytania cenowego w sprawie przebudowy ulicy Rejtana. Ta inwestycja była 
wpisana, jako inwestycja dwuletnia, na lata 2018 – 2019. W imieniu mieszkańców chciałbym się 
dopytać, jakie będą dalsze losy tej inwestycji.  
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Tamten rok był rokiem wyborczym i nastąpił straszny wzrost 
ce materiałów budowlanych i tak naprawdę kosztorysy, które były tworzone pierwotnie w 
założeniach na rok 2018 w okresie powiedzmy stycznia, marca i później były ogłaszane te 
postępowania to wzrost cen tych materiałów doszedł do takiego momentu, a mamy jeszcze 
problemy z siłą roboczą, że pieniądze, które chcieliśmy przeznaczyć a pieniądze, które złożono 
nam w ofercie to się bardzo mocno różniły. My z racji tego, że ta inwestycja była wpisana w 
samej końcówce roku 2018, mieliśmy grudzień de facto, to już byliśmy w takiej sytuacji, że już 
nie bardzo było, z czego tam dołożyć. Te inwestycje, które nie były realizowane zaplanowane są 
w budżecie do realizacji w roku bieżącym. Natomiast to wszystko też jest kwestia znalezienia tych 
wolnych środków. Dla nas priorytetem jest realizacja tych inwestycji, które są realizowane z 
pieniędzy zewnętrznych od marszałka, bo to musimy wykonać. Mamy część inwestycji, które 
mamy refinansowane, ale też część, które musimy zrobić. Tu warunkowo najpierw te, które 
musimy zrobić żeby wykazać wkład własny, później te marszałka żeby uzyskać dofinansowanie a 
później mam nadzieję, że też będą wolne środki żebyśmy mogli już w drugiej połowie roku czy 
tam w trzecim kwartale wpisywać te inwestycje, które chcemy już wpisać do realizacji i 
rozstrzygnąć przetargi.  
Radny Grzegorz Milewski: O ile mnie pamięć nie myli to ta inwestycja była wpisana w roku 
2017 przy budżecie sporządzonym na rok 2018. Wiem, bo mieszkańcy zwracali się do mnie z 
prośbą o tą inwestycję. 
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Była wpisana i nie została zrealizowana. Postępowanie 
przetargowe ono powinno zostać rozstrzygnięte już dawno. Sam się zastanawiam jak to jest teraz, 
bo część dokumentacji dotycząca ulic zrobiona, cześć będziemy powtarzać i sam się zastanawiam, 
jakie ofert do nas wpłyną, bo naturalnie oczekujemy żeby to było zrobione dobrze i w miarę 
rozsądnych pieniądzach.  
Radna Ewa Żebrowska-Rosak: Odnośnie budżetu obywatelskiego chciałabym też wyrazić 
wyrazy swojego zadowolenia, ponieważ pamiętam jak mieszkańcy ochoczo przystępowali do 
głosowania i zbierania podpisów. Także cieszę się, że to, co zaczęliśmy w roku ubiegłym ma swój 
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ciąg dalszy. Natomiast chciałam dopytać i pan prezydent też wspomniał o projekcie Multicentrum, 
z tego, co pamiętam to na poprzedniej sesji mieliśmy ten projekt zaprojektowany dość dokładnie i 
z tego, co pamiętam to po stronie miasta wszystko chyba już ostało wykonane. Co się w tej 
sprawie dalej dzieje? 
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Ja bym z chęcią pani udzielił informacji, ale pan dyrektor jest 
chory. 
Radna Ewa Żebrowska-Rosak: Przyznam szczerze, że rzadko brakuje mi języka w buzi, a teraz 
mnie pan zaskoczył, bo nie spodziewałam się po panu prezydencie takiej odpowiedzi. Drugi raz 
już dzisiaj pana takie stwierdzenie, że jak nie ma dyrektora to wszystko leży. To tutaj trzeba coś 
chyba poradzić, bo ludzie chorują, generalnie to się zdarza.  
Radny Janusz Kotowski: Trudno uznać tu za jakieś wycieczki osobiste odpowiedź na zasadzie, 
że nie ma dyrektora to nie ma odpowiedzi, jest słaba moim zdaniem. Tylko tyle chciałem 
powiedzieć.  
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – poddał pod głosowanie informację z 
działalności Prezydenta Miasta Ostrołęki za okres od 1 do 31 stycznia 2019 roku.  
Głosowanie 
Za – 17 
Przeciw – 2 
Wstrzymało się – 1 
Informacja została przyjęta.   
 
29. Oświadczenia radnych. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki zapytał czy ktoś chciałby coś oświadczyć.  
Radny Henryk Gut – poinformował o programie trzeźwości narodu, który każdy z radnych 
dostał.  
 
30. Komunikaty i sprawy organizacyjne Rady Miasta Ostrołęki. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki – przypomniał o złożeniu oświadczeń 
majątkowych za rok 2018, które należy złożyć do końca kwietnia 2019 roku.  
Prezydent Miasta Łukasz Kulik: Ja bym chciał tylko państwu zakomunikować, że 4 marca 
przyjeżdża do nas delegacja z miasta Mosty celem podpisania umowy w zakresie Multicentrum. 
Natomiast jakby pani radna miała pytania to ja chętnie powiem więcej, ale to już po sesji. 
Radna Ewa Żebrowska-Rosak: Nie wiem, w którym jesteśmy punkcie, bo ta propozycja pana 
prezydenta bardzo nieco zaskoczyła. Nigdy w kwestiach formalnych prezydent nie proponował 
udzielenia odpowiedzi po sesji.  
Radny Janusz Kotowski: Jeśli oczywiście ktoś byłby zainteresowany, a warto, to chciałbym 
poinformować, że 1 marca o 18 już po uroczystościach w Muzeum Żołnierzy Wyklętych w 
Klasztorze będzie Msza Święta za żołnierzy, którzy oddali życie za ojczyznę.  
Radny Jerzy Grabowski – poinformował, że 3 marca o godz. 12.00 bieg Tropem Wilczym. 
 
31. Zakończenie obrad VII sesji Rady Miasta Ostrołęki. 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Zarzycki powiedział zamykam VII sesję Rady Miasta.  
Sesja trwała od godz. 14.00 do 17.15. 
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